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ZÁPIS 

ze zasedání Zastupitelstva obce Jezeřany-Maršovice 

č. 05/2023 

 konaného dne 15. 11. 2023  
 

 

Starosta zahájil zasedání zastupitelstva obce (dále jen „ZO“) v 18:05 hod. Přivítal členy 

ZO a přítomné spoluobčany. Konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno a vyhlášeno, 

v souladu s § 92 a § 93 obecního zřízení, Informace o místě, době a navrženém 

programu zasedání ZO byla zveřejněna na úřední desce obecního úřadu od 7. 11. 2023, 

současně způsobem umožňující dálkový přístup (na „elektronické úřední desce“) a 

způsobem v místě obvyklým, hlášením v místním rozhlase a vývěskách obce. Členové 

ZO byli svoláni elektronickou poštou.  

Starosta dále konstatoval přítomnost nadpoloviční většiny členů ZO a podle § 92 odst. 3 

obecního zřízení je zasedání ZO usnášeníschopné. Je přítomno 5 členů ZO, omluveni 

jsou OČ a MH z rodinného resp. zdravotního důvodu. 

Použité iniciály členů ZO: 

Petr Bednář (PB), Ing. Ondřej Čáp (OČ), Ing. Martin Hladůvka (MH), Ing. Pavel Kárník 

(PK), Mgr. Blanka Kristová (BK), Ing. Petr Slavík (starosta), Ing. David Tesař (DT).  

Použité iniciály občanů: 

Iniciály diskutujících občanů jsou vyhotoveny ve tvaru JP(o), kde J je jméno, P příjmení a 

(o) označení občana. Jejich celé jméno s příslušnými iniciálami je uvedeno v Listině 

přítomných, která je nedílnou součástí písemného vyhotovení zápisu. 

 

 

Ad. 01: Zahájení, schválení pořadu jednání a ověřovatelů, námitky proti zápisu 

Starosta seznámil ZO s pořadem jednání. 

Před hlasováním byla dána možnost ZO a přítomným občanům sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO pořad 

jednání schválilo. 

 

Usnesení č. 01/05/2023 

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje následující pořad jednání Zasedání 

Zastupitelstva obce Jezeřany-Maršovice č. 05/2023 

01. Zahájení, schválení pořadu jednání a ověřovatelů, námitky proti zápisu 

02. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání zastupitelstva obce 

03. Zpráva o činnosti, aktuální problematika 

04. Žádosti občanů a organizací 

a) Stanislav Procházka, Žádost o odkoupení části pozemku (p. č. 75/1 v k.ú. 

Maršovice), 
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b) Martina Hradská, Žádost o pokácení stromu, 

c) ZMES, s.r.o., Návrh na uzavření smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného 

břemene, souhlas s umístěním distribučního zařízení, ke stavbě s názvem 

„Jezeřany-Maršovice – Slavík: NN přip.kab“  

05. Nakládání s majetkem 

a) Smlouva o zřízení věcného břemene č.: ZN-014330084191/001-GPM, s EG.D, 

a.s., týkající se stavby „Jezeřany-Maršovice - Musil: NN přip. kab“, 

b) Smlouva o zřízení věcného břemene č.: ZN-014330073781/001-GPM, s EG.D, 

a.s., týkající se stavby „Jezeřany-Maršovice – Slavíkov“, 

c) Dodatek ke smlouvě pro umístění Z-boxu 

06. Nařízení obce č.  1/2023, kterým se stanoví zákaz pochůzkového a podomního 

prodeje  

07. Odpadové hospodářství 

a) Návrhy smluv týkající se úhrady nákladů obcí vynaložených na úklid a 

soustřeďování vybraných plastových výrobků dle zákona č. l243/2022 Sb., o 

omezení dopadu vybraných plastových výrobků na životní prostředí (Procter & 

Gamble Czech Republic s.r.o., NEVAJGLUJ a.s.) 

b) Vyhodnocení odpadového hospodářství obce a systému MESOH v roce 2023 

s ohledem na stanovení místního poplatku v roce 2024 

08. Místní poplatky v roce 2024  

09. Návrh rozpočtu a priority obce pro rok 2024   

10. Rozpočtové opatření č. 8/2023 a č. 9/2023 

11. Inventarizace majetku a závazků obce za rok 2023 

12. Diskuse 

13. Ukončení 

Hlasování:  

5 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Zápis a výpis usnesení z minulého zasedání ZO byly zveřejněny na internetových 

stránkách obce od 26. 9. 2023. Členové ZO neměli vůči zápisu žádné námitky. 

Starosta jako zapisovatele určil PK a jako ověřovatele navrhl PB a DT.  

Před hlasováním byla dána možnost ZO a přítomným občanům sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

ověřovatele schválilo. 

 

Usnesení č. 02/05/2023 

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje za ověřovatele zápisu ze zasedání 

Zastupitelstva obce Jezeřany-Maršovice č. 05/2023 Petra Bednáře a Ing. Davida Tesaře.  

Hlasování:  

5 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 



 

3 

 

Ad. 02: Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání zastupitelstva obce 

 

Pachtovní a nájemní smlouvy (Usnesení č. 05 a 06/04/2023) 

Dodatky pachtovních a nájemních smluv byly podepsány a zároveň uhrazeny v souladu 

se smlouvami a jejich dodatky. 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 

sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo věc na vědomí. 

 

Revitalizace Jezeřanské návsi (Usnesení č. 07 a 08/04/2023) 

Dne 14. 9. 2023 se uskutečnilo jednání se zpracovatelem, kdy byl podepsán dodatek ke 

smlouvě o dílo, zároveň probrány možnosti úpravy projektové dokumentace s tím, že 

starosta tlumočil názory ZO na projektovou dokumentaci. 

V současné době proběhla úprava projektové dokumentace a probíhá komunikace s RPA 

ohledně žádosti o dotaci a projektu. RPA zpracovává studii proveditelnosti, následně bude 

dokumentace předložena AOPK k posouzení. 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko.  

BK se dotázala zda již byl projekt předložen na AOPK. Starosta odpověděl, že poslední 

informaci má z minulého týdne a to ještě nebyl. Žádné další stanovisko sděleno nebylo, 

nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo věc na vědomí. 

 

Workoutové hřiště (Usnesení č. 09/04/2023) 

Dodatek smlouvy o dílo byl podepsán dne 14. 9. 2023 a následně dne 15. 9. 2023 byla   

stavba předána. Celkové náklady, které již byly uhrazeny, činily 548 269,15 Kč, z toho 

dotace JMK  činila 275 000 Kč, s ohledem na její výši 50 % celkových výdajů to nakonec 

bude 274 134 Kč. 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 

sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo věc na vědomí. 

 

Obytný soubor Horní Loučky (Usnesení č. 09/04/2023) 

Dodatek kupní smlouvy byl podepsán dne 21. 9. 2023. Dne 4. 10. 2023 byl vydán 

kolaudační souhlas se stavbou vodovodu, splaškové a dešťové kanalizace. Dne 30. 10. 

2023 se uskutečnila závěrečná kontrolní prohlídka stavby dopravní infrastruktury - 

komunikace. 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 

sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo věc na vědomí. 
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Realizované projekty (Usnesení č. 13 až 15/04/2023) 

Ve dnech 14. 9. až 30. 9. 2023 byly realizovány a dokončeny stavby schválené ZO na 

jejím zasedání 15. 9. 2023, popř. již 28. 6. 2023. Jedná se o projekty „Prodloužení 

chodníku na hřbitově v Maršovicích“, za konečnou cenu 197 714 Kč. Navýšení oproti 

objednávce činí cca 17 000 Kč (8,5%), spočívající zejména o větší množství terénních 

prací. Projekt „Oprava MK u hřbitova“ byl realizován za konečnou cenu 110 654,50 Kč, 

s navýšením o 21 000 Kč (19%), zejména větší plochu opravované místní komunikace o 6 

m2 (o 24%) a projekt „Oprava MK v Maršovicích“ za konečnou cenu 179 685 Kč, 

s navýšením o 2 500 Kč (1,5%) na pozvednutí vodovodních poklopů. 

Co se týká projektu „Zpevněná plocha ZŠ“ i zde byla stavba dokončena a předána a její 

celková cena činila 206 910 Kč. V rámci prací ve školním areálu byly se souhlasem 

starosty a ředitelky realizovány ještě dvě akce „Oprava splaškové kanalizace a terénní 

úpravy“ (146 518,90 Kč) a „Zpevněná plocha pro zásobování“ (103 334 Kč). 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

BK se dotázala, kdy bude dokončena venkovní učebna a zda se vše stihne. PM(o) 

odpověděl, že projektant již obdržel souhlasné stanovisko od hygieny, on sám objednal 

materiál a předpokládá realizaci do konce listopadu. Starosta doplnil, že realizace a 

úhrada musí proběhnout do 31. 12. 2023. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo 

věc na vědomí. 

 

 

Ad 03. Zpráva o činnosti, aktuální problematika 

Starosta informoval o své činnosti a seznámil ZO s následující problematikou: 

 

Účast na jednáních (za období od 13. 9. 2023 do 14. 11. 2023) 

24. 10. 2023, porada s pracovníky KÚ JMK a MV ČR, Obecně závazné vyhlášky a 

správa místních poplatků s ohledem na novelu zákona o místních poplatcích, KÚ 

JMK, Brno  

Postup při přípravě a schvalování nových obecně závazných vyhlášek týkající se místních 

poplatků (další viz. bod 08.) 

 

2. 11. 2023, 80. členská schůze DSO MORAVSKOKRUMLOVSKO, Vedrovice 

Aktualizace komunitního plánu sociálních služeb, projekty „Prevence vzniku odpadů na 

Moravskokrumlovsku“, Nadace ČEZ „Podpora regionů 2023“, informace MAS. 

 

6. 11. 2023, seminář JMK 

„Dotační příležitosti v roce 2024“, KÚ JMK, Brno  

Představení dotačních programů Jihomoravského kraje plánovaných na období 2024+. 

Důležitou změnou u většiny dotací je nový termín pro podávání žádostí, který se posunul 

a je od 27. 11. 2023 do 8. 1. 2024.   
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ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko.  

BK uvedla, zda by bylo možné požádat z dotace vymezené na kulturu o dotaci na kulturní 

akce pořádané v obcí (Okoštuj dědinu, Masopust), případně jako podporu jezeřanského 

kroje. Starosta uvedl, že podpořené kulturní akce by měly být pro více obcí.  

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo 

věc na vědomí. 

 

Daňové kontroly 

Na minulém zasedání ZO starosta informoval o dvou daňových kontrolách Finančního 

úřadu pro Jihomoravský kraj (akce „Pořízení traktoru“ a poskytnutí příspěvku na veřejně 

prospěšné práce v roce 2016). Dne 18. 9. 2023 byla zahájena daňová kontrola týkající se 

dotace na projektu „Obnova soustavy veřejného osvětlení Jezeřany-Maršovice“. Uvedená 

daňová kontrola byla ukončena dne 16. 10. 2023 s výsledkem, že provedenou daňovou 

kontrolou bylo zjištěno, že výše uvedená dotace byla použita na stanovený účel, realizace 

projektu proběhla z věcného i časového hlediska v souladu s Rozhodnutím a s 

Podmínkami čerpání investiční dotace v Programu EFEKT 2020 a nebylo zjištěno 

porušení rozpočtové kázně.   

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 

sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo věc na vědomí. 

 

Rozvoj školního areálu 

Na minulém zasedání ZO byly předloženy a schváleny podklady pro dopracování 

koncepční studie modernizace a dostavby areálu školy. Na základě připomínek Ing. arch. 

Jaroslav Poláček dokončil a předložil konečnou verzi Studie, která je předkládána ZO ke 

schválení. 

Zároveň byl dokončen ZO schválený projekt „Inventarizace a koncept výsadeb dřevin v 

areálu ZŠ a MŠ Jezeřany-Maršovice“, který vypracoval Ing. Marek Holán, který je rovněž 

předkládán ZO ke schválení. 

Studie i Projekt byly zpracovány v souladu s požadavky obce a jejich schválení 

představuje další krok pro další rozvoj školního areálu. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO Studii a 

Projekt schválilo. 

 

Usnesení č. 03/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Studii „Rozvoj areálu školy Jezeřany-

Maršovice“, jako koncepční studie modernizace a dostavby areálu školy, kterou 

vypracoval projektant Ing. arch. Jaroslav Poláček, ČKA 03 253. 

Hlasování:  

5 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    
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Usnesení č. 04/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Projekt „Inventarizace a koncept 

výsadeb dřevin v areálu ZŠ a MŠ Jezeřany-Maršovice“, jako zhodnocení stavu, 

dendrologického průzkumu a návrhu vegetačních úprav v areálu školy, který vypracoval 

projektant Ing. Marek Holán, ČKA 04 658. 

Hlasování:  

5 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Hasičská zbrojnice, geologický průzkum 

ZO je předkládána ke schválení architektonická studie „Hasičská zbrojnice, Jezeřany-

Maršovice“, kterou na základě připomínek obce a členů JSDH zpracoval Ing. arch. 

Jaroslav Poláček. Architektonická studie byla zpracována v souladu s požadavky obce. 

Dalším krokem, v souladu s Objednávkou ze dne 26. 4. 2023 je zpracování projektu pro 

územní rozhodnutí. Mimo toho je třeba provést inženýrsko-geologický a hydrologický 

průzkum staveniště budoucí hasičské zbrojnice. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko.  

DT se dotázal, kam až sahala bývalá skládka v Sekerách. Starosta uvedl, že si na 

skládku pamatuje, ale kam až přesně sahala, neví. Kvalitu podloží pod zbrojnicí zjistí 

geologický průzkum. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

Studii a Projekt schválilo. 

 

Usnesení č. 05/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Studii „Hasičská zbrojnice Jezeřany-

Maršovice“, jako architektonickou studii nové hasičské zbrojnice ve sportovním areálu, 

kterou vypracoval projektant Ing. arch. Jaroslav Poláček, ČKA 03 253. 

Hlasování:  

5 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Usnesení č. 06/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje realizaci projektu „Hasičská zbrojnice, 

geologický průzkum“, jejímž předmětem je provedení inženýrsko-geologického a 

hydrologického průzkumu stavby hasičské zbrojnice, nacházející se na pozemcích p. č. 

1459/32 a 1459/33,  v k.ú. Maršovice, 

a) jako veřejnou zakázku s výběrem, 

b) stanoví její předpokládanou hodnotu ve výši 55 000 Kč. 

Hlasování:  

5 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    
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Projekt „Oprava DK“ 

Na minulém zasedání ZO informoval starosta o problémy zatékání dešťové vody do dvora 

č.p. 186 s tím, že bylo dohodnuta realizace kamerové zkoušky za účelem zjištění stavu 

dešťové kanalizace. Dne 15. 9. 2023 objednal starosta u společnosti WOMBAT s.r.o. 

realizaci akce „Oprava DK“ spočívající v provedení čištění a monitoringu dešťové 

kanalizace za účelem jejího průzkumu a vyhodnocení jejího stavu, s následným návrhem 

její sanace. Jedná se o úsek dešťové kanalizace nacházející se na pozemku p. č. 1487/3 

v k. ú. Maršovice. Realizace proběhla dne 9. 10. 2023. Bylo vytipováno místo, kde může 

docházet k úniku dešťových vod z kanalizace a čištěním bylo potvrzeno, že problém je 

způsoben poškozenou dešťovou kanalizací. S ohledem na stupňující se problém bylo 

přistoupeno k opravě dešťové kanalizace a vyčlenění finančních prostředků. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

realizaci projektu schválilo. 

 

Usnesení č. 07/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje realizaci projektu „Oprava DK“, jehož 

předmětem je oprava dešťové kanalizace nacházející se na pozemku p. č. 1487/3 v k. ú. 

Maršovice, za domem č. p. 186, 

a) jako veřejnou zakázku s výběrem, 

b) stanoví její předpokládanou hodnotu ve výši 120 000 Kč bez DPH. 

Hlasování:  

5 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Lesní hospodářství, Těžba 2023 a Projekt 2024 

Dne 14 9. 2023 obdržela obec Rozhodnutí o poskytnutí finančního příspěvku na 

hospodaření v lesích ze dne 13. 9. 2023, kdy obec obdržela finanční příspěvek ve výši 29 

100 Kč, na obnovu, zajištění a výchovu lesních porostů do 40 let věku, a to na základě 

zaslané žádosti ze dne 5. 5. 2023, kdy byly začátkem roku realizovány prořezávky, na 

základě Projektu 2023 předloženého odborného lesního hospodáře. V letošním roce byly 

realizovány prořezávky na 2,91 ha lesa a nahodilá těžba činila celkem 151 m3. Práce 

provedl podnikatel Jiří Vacek, prořezávky za 49 295,40 Kč a těžbu za 87 700,80 Kč.   

Co se týká těžby, zájem převyšoval nabídku, takže každý zájemce z řad občanů, byl 

uspokojen jednou fůrou (6 m3 dřeva), příjem za 151 m3 činí 271 800 Kč. Co se týká 

vyčištění lesa od ponechaného dřeva (větví) a klestí, je dle sdělení OLH možno uspokojit 

cca 6 zájemců.  

Rovněž OLH předložil obci Projekt 2024, který předpokládá práce v obecních lesích v 

roce 2024, konkrétně prořezávky na rozloze 1,78 ha a těžbu v rozsahu 120 m3 dřeva. 

Předpokládáme, že těžební a pěstební práce v obecních lesích bude i v roce 2024 

provádět podnikatel Jiří Vacek, Trstěnice 98. 



 

8 

 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO Projekt 

schválilo. 

 

Usnesení č. 08/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Projekt 2024 týkající se prací v 

obecních lesích a pokračování spolupráce se současným dodavatelem prací v obecních 

lesích. 

Hlasování:  

5 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Technická poznámka: 

V 17:45 hod. se dostavil MH, počet přítomných členů ZO je 6. 
 

IDS JMK, nadstandard  pro rok 2024 

Obec ve dnech 2. a 13. 11. 2023 obdržela odpovědi na Žádost o vyjádření ze dne 18. 7. 

2023, které byly předloženy ZO. Ze strany společnosti KORDIS JMK, a.s. jako 

koordinátora IDS JMK bylo k lince 446 sděleno, že úprava předmětných spojů linky by 

vedla k tomu, že by byl v té době znemožněn příjezd cestujících z Pohořelic. V případě 

linky 513 bylo sděleno, že se chystá průzkum vytíženosti linek 504 a 513 do Medlova. Na 

základě tohoto průzkumu by pak bylo možno jednat o snížení počtu spojů linky 513 

zajíždějících do Medlova. 

Nadstandard týkající se spoje č. 6 a 7 linky 446, byl pro rok 2024 vyčíslen ve výši 35 200 

Kč (v roce 2023 to bylo 38 291 Kč). Příspěvek obce na zajištění financování systému IDS 

JMK pro rok 2024 činí 78 900 Kč (789 obyvatel x 100 Kč). Uvedený nadstandard zajišťuje 

zejména dopravu žáků navštěvujících ZŠ v Loděnicích a je doporučeno ho schválit. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko.  

BK se dotázala, zda by společnost KORDIS JMK nemohla i na lince 446 provést průzkum 

vytíženosti. Z jejích osobních zkušeností, jak uvedla dříve, jezdí spoj v 16 hod. prázdný, 

proto by doporučovala pouze zachování spoje, který odváží žáky z Loděnic po 15 hod.   

Starosta uvedl, že takový průzkum by si obec musela udělat sama. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

nadstandard schválilo. 

 

Usnesení č. 09/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje financování systému IDS JMK mezi 

Obcí Jezeřany-Maršovice a Jihomoravským krajem za účelem zajištění nadstandardu 

dopravní obslužnosti IDS JMK na lince 446 (Moravský Krumlov – Loděnice) pro rok 2024 

ve výši 35 200 Kč. 

Hlasování:  

5 pro – 0 proti – 1 (BK) se zdržel    
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Projekt „III/4133 Jezeřany-Maršovice, průtah“ – přeložky plynu 

Na minulém zasedání bylo ZO informováno ohledně dopracování projektové 

dokumentace přeložek plynu k projektové dokumentace „III/4133 Jezeřany-Maršovice, 

průtah“. Správa a údržba silnic Jihomoravského kraje (SÚS Jmk) připravila Smlouvu o 

projektové přípravě se společností IGEA s.r.o., týkající se projektu přeložek NTL 

plynovodu a přípojek. Společnost vznesla požadavek na provedení geodetického 

zaměření v místě (včetně výšek) a to alespoň míst, kde by měly týt přeložky plynu 

projektovány. Dne 14. 9. 2023 SÚS Jmk navrhla, s ohledem na skutečnost, že vlastní 

dokumentaci bude hradit ona, aby geodetické zaměření realizovala a uhradila obec. 

Starosta provedl poptávkové řízení a provedl dne 20. 9. 2023 objednávku u Zdeněk 

Popelka, GAK - geodetické práce. Geodetické zaměření terénu a podklady byly 

vyhotoveny v průběhu října a dne 19. 10. 2023 byly předány zúčastněným stranám.  

Celkové náklady činily 30 250 Kč včetně DPH. S ohledem na priority a urychlení 

přípravných prací, starosta s tímto postupem souhlasil. 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 

sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo věc na vědomí. 

 

Projekt „Prevence vzniku odpadů v DSO Moravskokrumlovsko“ 

V rámci spolupráce obcí v DSO Moravskokrumlovsko se obec v roce 2022 zapojila do 

projektu „Prevence vzniku odpadů na Moravskokrumlovsku“ a byla podána společná 

žádost o dotaci v rámci OPŽP, která byla následně v roce 2023 schválena. Projekt byl s 

ohledem na specifikaci předmětu dotace rozdělen na dvě části a tak byly realizovány, v 

průběhu července až září 2023, i dvě veřejné zakázky - „Prevence vzniku odpadů na 

Moravskokrumlovsku - část 1: Dodávka kompostérů a štěpkovače“ a „Prevence vzniku 

odpadů na Moravskokrumlovsku - část 2: Dodávka opakovaně použitelného nádobí a 

myček nádobí“. Výsledky těchto veřejných zakázek byly předloženy ke schválení na 80. 

členské schůzi DSO, která se uskutečnila dne 2. 11. 2023. 

V případě naší obce se jedná v části 1 o dodávku štěpkovače se soutěžní cenou 665 000 

Kč a cenou vysoutěženou 762 300 Kč včetně DPH a v případě části 2 dodávky se jedná o 

1 500 ks kelímků 0,5 l, 500 ks kelímků 0,3 l, 200 ks kelímků 0,2 l s víčkem, 20 ks 

přepravek na kelímky, 1 ks rychlomyčky na sklo a nádobí, s košem na sklo a automatické 

změkčovací filtry, vše za soutěžní cenu 127 228,34 Kč a cenou vysoutěženou 232 804 Kč 

včetně DPH. Spoluúčast obce se tak skládá ze spolupodílu 18% a nezpůsobilých nákladů 

(částka nad soutěžní cenu) a je 345 066,84 Kč (1. část 216 590 Kč a 2. část 128 476,84 

Kč). Bude potřeba schválit spolufinancování obce těchto veřejných zakázek a s ohledem 

na skutečnost, že je potřeba uhradit kupní cenu před poskytnutím dotace, tak i úhradu 

celkových nákladů. Protože veřejné zakázky nebyly schváleny v rámci DSO a může dojít 

ke změnám, bude vhodné pověřit starostu, aby byly provedeny úhrady i v případě změn.   

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko.  

DT se dotázal o jaký stroj (štěpkovač) se jedná, PK zda ho bude možné ho půjčovat 
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v rámci obce. Starosta uvedl, že se bude jednat o obdobný stroj jako mají Vedrovice, 

jedná se o výkonný stroj s naftovým motorem, likvidující větve o průměru až 16 cm. O 

možnosti a podmínkách půjčování bude potřeba se ještě dohodnout.  

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

účast obce na projektu a spolufinancování a pověření starosty schválilo. 

 

Usnesení č. 10/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje účast obce na projektu realizovaném 

DSO Moravskokrumlovsko „Prevence vzniku odpadů na Moravskokrumlovsku“ a 

spolufinancování veřejných zakázek v rámci tohoto projektu ve výši 334 121,13 Kč. 

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Usnesení č. 11/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice pověřuje starostu, aby v případě potřeby 

ohledně projektu „Prevence vzniku odpadů na Moravskokrumlovsku“ rozhodl o změně 

výše spolufinancování a úhradě celé kupní ceny náležející obci na účet DSO 

Moravskokrumlovsko za účelem úhrady kupní ceny před obdržením dotace. 

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Nabídka pozemků 

Dne 16. 10. 2023 obec obdržela e-mail od zástupce společnosti 1. Česká realitní s.r.o. 

ohledně prodeje pozemků p. č. 489/5 (1 431 m2) a p. č. 1504/12 (70 m2)  v k.ú. Maršovice 

za cenu 125 Kč/m2. Nabídku na prodej těchto pozemků obec obdržela dne 28. 1. 2022 od 

společnosti VIAGEM a.s. (tehdy za cenu 240 Kč/m2. Tehdy členové ZO k uvedené 

nabídce uvedli, že v daném případě se nejedná o zájmové území, kde by obec chtěla být 

vlastníkem pozemků. O nákupu pozemků by bylo možné uvažovat, ale za cenu v místě a 

čase obvyklou cca 30 Kč za m2. Situace se od té doby nezměnila, takže cena je pro obec 

neakceptovatelná. 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. ZO se shodlo, že 

cena pro obec je nepřiměřená. Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly 

podány žádné návrhy a ZO vzalo věc na vědomí. 

 

Sociální automobil 

Starosta byl osloven zástupcem společnosti KOMPAKT spol. s r.o. zastupující Domov pro 

seniory Hostim, příspěvková organizace, ohledně poskytnutí finančního příspěvku na 

pořízení sociálního automobilu, kterým by měla být zajišťována kompletní zdravotní a 

rehabilitační péče osobám nad 55 let s Alzheimerovou chorobou a duševním 

onemocněním, k zajišťování odvozu k lékaři, nákupu zdravotních a materiálních potřeb.  
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Společnost KOMPAKT spol. s r.o. se na obec obrátila v roce 2020, tehdy zastupovala 

Centrum sociálních služeb Znojmo, příspěvková organizace. Tehdy starosta s ohledem na 

okolnosti žádosti (její naléhavost a trvající nouzový stav) starosta dne 29. 10. 2020 

podepsal Smlouvu a poskytl příspěvek na sociální vůz ve výši 3 000 Kč. ZO následně na 

svém zasedání dne 9. 12. 2020, usnesením č. 04/05/2020 poskytnutí daru schválilo. 

Na základě uvedeného obdobného případu je navrhováno poskytnout dar ve výši 3000 

Kč. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO dar 

schválilo. 

 

Usnesení č. 12/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje poskytnutí daru ve výši 3 000 Kč pro 

společnost KOMPAKT spol. s r.o. zastupující Domov pro seniory Hostim, příspěvková 

organizace, na pořízení sociálního automobilu pro zajišťování kompletní zdravotní a 

rehabilitační péče osobám nad 55 let s Alzheimerovou chorobou a duševním 

onemocněním. 

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Optická síť 

Obec znovu kontaktoval Daniel Götz, jednatel společnosti Onlinex NM s.r.o., ohledně 

toho, že společnost by ráda v naší obci vybudovala optickou síť. V současné době buduje 

optickou síť v oblasti "Dolní Kounice", která zahrnuje kromě Dolních Kounic také obce 

Pravlov, Kupařovice, Němčičky, Medlov a Trboušany. Aktuálně jsou hotové výkopové 

práce v obci Pravlov a v dílčích částech různých obcí. Jelikož se společnost bude 

napojovat na páteřní síť mezi obcemi Trboušany a Jezeřany-Maršovice, tak by mohli naši 

obec napojit přímo na páteřní síť a byla by u nás plnohodnotná optická síť. Jako postup 

pro realizaci spatřují, že pro rok 2023/2024 by bylo možné opatřit souhlas od obce po 

projednání na ZO, vypracování a předložení projektu, podpis smlouvy o právu k provedení 

stavby a vyřízení územního rozhodnutí. V roce 2025, potom zahájení stavby, stavba 

probíhá po etapách/lokalitách, ve stejném roce i dokončení stavby. Veškeré režijní 

náklady hradí investor, obec nic neplatí. Optická síť je ve vlastnictví investora.  

Obdobnou žádost od společnosti Onlinex NM s.r.o. obdržela obec i na konci roku 2020, 

ZO s ní bylo seznámeno na svém zasedání dne 9. 12. 2020. Tehdy společnost uváděla 

reference na obce Přibice, Vranovice a Pouzdřany, s tím že začnou budovat síť v Dolních 

Kounicích. Navíc uváděla, že při výkopových pracích se snaží co nejvíce vyhýbat 

chodníkům a kopat v zelených plochách a nájezdy se dělají protlakem. V té době obec 

obdržela podobnou nabídku od společnosti Tagnet s.r.o. 

V červenci loňského roku obec kontaktoval zástupce společnosti CETIN ohledně připojení 

obce do otevřené optické sítě CETIN, zároveň o investici společnosti do modernizace tzv. 
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rDSLAMu, který je napojený na páteřní optickou síť (rychlost až 250 Mb/s, když záleží na 

vzdálenosti od ústředny). Spolupráce by mohla být dlouhodobějšího charakteru s 

postupným vybudováním této optické sítě.  

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. ZO se shodlo, že by 

bylo vhodné zjistit více informací týkající se možnosti vybudování optické sítě v obci. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo věc 

na vědomí. 

 

Ad. 04: Žádosti občanů a organizací 

a) Stanislav Procházka, Žádost o odkoupení části pozemku (p. č. 75/1 v k. ú. 

Maršovice) 

Dne 18. 10. 2023 obdržela obec žádost od Stanislava Procházky o odkoupení části 

pozemku p. č. 75/1, o výměře cca 50 m2, v k.ú. Maršovice, z důvodu přiřazení k 

sousedním pozemkům, které jsou ve vlastnictví žadatele a následném oplocení těchto 

pozemků z důvodu zabezpečení.  

ZO dne 14. 12. 2022 schválilo záměr prodat nemovitý majetek, část pozemku p. č. 

1487/3, cca 20 m2, ostatní plocha, v k. ú. Maršovice. Záměr byl zveřejněn na úřední 

desce od 18. 1. do 16. 2. 2023, ale do dnešního dne nebyly ve věci učiněny žádné další 

kroky. S ohledem na skutečnost, že od té doby nebylo ve věci přijato žádné rozhodnutí a 

doba, která uplynula od sejmutí závěru, se může jevit jako nepřiměřeně dlouhá, bude 

vhodné tento záměr znovu zveřejnit. Oba tyto záměry jsou schvalovány na základě 

podnětu jednoho žadatele, je třeba zvážit, zda obec upřednostní prodej před současným 

stavem, popř. jak naloží s těmito pozemky, resp. jejich částmi. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. ZO 

a přítomní diskutovali o důvodech žadatele koupit uvedené části pozemků. Žádné další 

stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO záměr a nové 

zveřejnění záměru schválilo. 

 

Usnesení č. 13/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje záměr obce prodat nemovitý majetek, 

část pozemku p. č. 75/1, cca 50 m2, ostatní plocha, v k. ú. Maršovice. 

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Usnesení č. 14/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje nové zveřejnění záměru obce prodat 

nemovitý majetek, část pozemku p. č. 1487/3, cca 20 m2, ostatní plocha, v k. ú. 

Maršovice, ze dne 4. 1. 2023. 

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    
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b) Martina Hradská, Žádost o pokácení stromu 

Dne 16. 10. 2023 obdržela obec žádost od Martiny Hradské, bytem Jezeřany-Maršovice 

124, ohledně pokácení stromu (akátu), který roste na obecním pozemku p. č. 2/4 v k. ú. 

Jezeřany, z důvodu možného vyvrácení stromu a pádu na rodinný dům č. p. 124. 

Žádost o pokácení tohoto stromu obdržela obec od skupiny občanů bydlících v jeho okolí 

již v roce 2019. Bylo provedeno místní šetření za účelem zjištění zdravotního stavu 

stromu se závěrem, že obec nesouhlasí s kácením stromu, protože je v dobrém 

zdravotním stavu, nevykazuje žádné známky poškození a jeho stavem není zřejmě a 

bezprostředně ohrožen život a zdraví. Následně ještě do konce roku 2019 bylo provedeno 

jeho odborné ošetření a to zdravotním, bezpečnostním a redukčním řezem tak, aby 

splňoval podmínky provozní bezpečnosti.  

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. ZO a přítomní 

diskutovali, zda bude vhodné provést odbornou kontrolu stromu zhodnocením zdravotního 

stavu, provozní bezpečnost a jeho vitality nebo vyhovět žádosti a strom pokácet. Starosta 

uvedl, že nejdříve bude provedena odborná kontrola a poté bude rozhodnuto. Žádné další 

stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo věc na 

vědomí. 

 

c) ZMES, s.r.o., Návrh na uzavření smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného 

břemene, souhlas s umístěním distribučního zařízení, ke stavbě s názvem 

„Jezeřany-Maršovice – Slavík: NN přip.kab“ 

Obec obdržela dne 3. 11. 2023 od společnosti ZMES, s.r.o., která zastupuje společnost 

E.GD, a.s., žádost o souhlas s umístěním distribučního zařízení a podklady k žádosti na 

uzavření smlouvy o smlouvě budoucí ke stavbě „Jezeřany-Maršovice - Slavík: NN 

přip.kab“, kdy se jedná o připojení nového odběrného místa, stavby RD, mimo jiné na 

pozemku p.č. 1478/6 a 2/1 v k.ú. Jezeřany Maršovice, zemním kabelovým vedením, 

kterým budou dotčeny obecní pozemky p.č. 1348/6 a 1478/1 v k.ú. Jezeřany. Na základě 

schválení smlouvy bude vybudováno kabelové vedení a bude možno napojit nové 

odběrné místo. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO záměr a 

nové zveřejnění záměru schválilo. 

 

Usnesení č. 15/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Smlouvu č. ZN-001030085530/001-

ZMES o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene, mezi Obcí Jezeřany-Maršovice a 

E.GD, a.s., k pozemku p.č. 1348/6 a 1478/1, v k.ú. Jezeřany, jejímž předmětem je 

realizace stavby s názvem „Jezeřany-Maršovice - Slavík: NN přip.kab“. 

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    
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Ad. 05: Nakládání s majetkem 

a) Smlouva o zřízení věcného břemene č.: ZN-014330084191/001-GPM, s EG.D, a.s., 

týkající se stavby „Jezeřany-Maršovice - Musil: NN přip. kab“ 

K pozemku p. č. 2714 v k. ú. Jezeřany (bývalý RD č. p. 40), byla realizována přípojka NN 

a rozsah věcného břemene byl vymezen dne 9. 5. 2023 geometrickým plánem č. 665-

2749/2023. K podepsání smlouvy se obec zavázala svým dřívějším rozhodnutím 

schválením smlouvy o budoucí smlouvě, která byla schválena usnesením ZO č. 

13/04/2022 ze dne 22. 6. 2022.  

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO smlouvu 

schválilo. 

 

Usnesení č. 16/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene 

č.: ZN-014330084191/001-GPM, s EG.D, a.s., týkající se stavby „Jezeřany-Maršovice – 

Musil: NN příp. kab“. 

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

b) Smlouva o zřízení věcného břemene č.: ZN-014330073781/001-GPM, s EG.D, a.s., 

týkající se stavby „Jezeřany-Maršovice – Slavíkov“ 

Ke stavbě rodinného domu, nacházející se na pozemku p. č. 2412/1 v k. ú. Maršovice, 

byla přes obecní pozemky p. č. 1487/8 a 1487/9 v k. ú. Maršovice, byla realizována 

přípojka NN a rozsah věcného břemene byl vymezen dne 9. 5. 2023 geometrickým 

plánem č. 321-2685/2023. K podepsání smlouvy se obec zavázala svým dřívějším 

rozhodnutím schválením smlouvy o budoucí smlouvě, která byla schválena usnesením 

ZO č. 18/04/2021 ze dne 15. 9. 2021.  

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO smlouvu 

schválilo. 

 

Usnesení č. 17/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene 

č.: ZN-014330073781/001-GPM, s EG.D, a.s., týkající se stavby „Jezeřany-Maršovice – 

Slavíkov“. 

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    
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c) Dodatek ke smlouvě pro umístění Z-boxu 

ZO usneseními č. 25 a 26/04/2021 ze dne 15. 9. 2021 schválilo bezúplatný pronájem 1,5 

m2 p. č. 1487/9 v k. ú. Maršovice a Smlouvu pro umístění Z-BOXu a spolupráci při jeho 

provozování se společností Zásilkovna s.r.o. Nyní by společnost chtěla rozšířit Z-BOX o 

100% kapacity (z 2 na 4 sloupce, 40 schránek) z důvodu nedostatečné kapacity. Jednalo 

by se o plochu cca 4 m2. 

S ohledem na skutečnost, že žádost společnosti Zásilkovna s.r.o. není v rozporu s 

dřívějším rozhodnutím ZO a zvýšení výměry pronajaté plochy je nepatrné a nijak 

neomezující provoz skladu, před kterým je Z-BOX umístěn, schválil starosta záměr obce 

pronajmout nemovitý majetek, část pozemku p.č. 1487/9 cca 4 m2 za účelem rozšíření 

automatu k vydávání zásilek a poskytování dalších služeb (Z-BOXu), jeho provozu a 

servisu. Záměr byl zveřejněn na úřední desce od 26. 10. 2023.  

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

bezúplatný pronájem a dodatek smlouvy schválilo. 

 

Usnesení č. 18/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje bezúplatný pronájem části obecního 

pozemku p.č. 1487/9 v k.ú. Maršovice, o výměře 4 m2, společnosti Zásilkovna s.r.o., 

Lihovarská 1060/12, Praha 9.     

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Usnesení č. 19/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Dodatek ke smlouvě pro umístění Z-

BOXu, mezi Obcí Jezeřany-Maršovice jako smluvním partnerem a společnosti Zásilkovna 

s.r.o. jako provozovatelem, jejímž předmětem je rozšíření automatu k vydávání zásilek Z-

BOXu. 

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

 

Ad.06: Nařízení obce č. 1/2023, kterým se stanoví zákaz pochůzkového a 

podomního prodeje 

Dne 26. 9. 2023 obdržela obec Výzvu ke zjednání nápravy ze dne 25. 9. 2023 od 

Krajského úřadu JMK, ohledně Nařízení obce č. 1/2013, o zákazu podomního a 

pochůzkového prodeje s tím, že toto nařízení je vydáno podle již neexistujícího resp. 

nesprávného ustanovení živnostenského zákona, tedy v rozporu se zákonem a další 

konkrétní skutečnosti uvedené ve Výzvě. KÚ JMK dal obci i doporučení jak postupovat a 

vyzval obec ke zjednání nápravy tohoto nařízení a to do 60 dnů ode dne doručení této 



 

16 

 

výzvy. ZO je předkládáno nové Nařízení obce č. 1/2023, kterým se stanoví zákaz 

pochůzkového a podomního prodeje, které již je v souladu se zákonem, vypracované dle 

vzoru KÚ JMK.   

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO Nařízení 

schválilo. 

 

Usnesení č. 20/05/2023 

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Nařízení obce, kterým se stanoví 

zákaz pochůzkového a podomního prodeje.  

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

 

Ad.07: Odpadové hospodářství 

a) Návrhy smluv týkající se úhrady nákladů obcí vynaložených na úklid a 

soustřeďování vybraných plastových výrobků dle zákona č. l243/2022 Sb., o 

omezení dopadu vybraných plastových výrobků na životní prostředí (Procter & 

Gamble Czech Republic s.r.o., NEVAJGLUJ a.s.) 

Zákonem č. 243/2022 Sb., o omezení dopadu vybraných plastových výrobků na životní 

prostředí, který nabyl účinnosti 1. 1. 2023, byla zavedena mimo jiné povinnost pro výrobce 

tabákových výrobků s filtry a filtry uváděné na trh pro použití v kombinaci s tabákovými 

výrobky, předvlhčených ubrousků pro osobní hygienu a péči o domácnost a balónků, 

kromě balónků pro průmyslové nebo jiné profesionální použití a upotřebení, jež nejsou 

distribuovány spotřebitelům, hradit obcím na základě písemné smlouvy náklady 

vynaložené na  

- úklid odpadu z těchto vybraných plastových výrobků, jehož se koneční uživatelé zbavují 

mimo místa určená k jeho odkládání, a na následnou přepravu a zpracování tohoto 

odpadu a 

- soustřeďování odpadu z těchto vybraných plastových výrobků v rámci obecního systému 

odpadového hospodářství ve společných sběrných nádobách na směsný komunální 

odpad, včetně speciálních sběrných nádob na odpad z těchto vybraných plastových 

výrobků, umístěných na veřejných prostranstvích (dále jen „společné sběrné nádoby na 

směsný komunální odpad“), jeho přepravu a zpracování. 

Tyto povinnosti mohou výrobci plnit buď samostatně (individuálně) nebo prostřednictvím 

tzv. kolektivních systémů. 

Dne 11. 10. 2023 se na obec obrátila společnost MARKET VISION s.r.o. zastupující 

společnost Procter & Gamble Czech Republik s.r.o., s návrhem na uzavření smlouvy o 

úhradě nákladů na likvidaci a soustřeďování vybraného plastového odpadu. Uvedený 
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zákon považuje uvedenou společnost za „výrobce“, neboť prodává vybrané plastové 

výrobky v podobě předvlhčených ubrousků pro osobní hygienu a péči o domácnost. 

Obdobně dne 2. 11. 2023 obec kontaktovala společnost NEVAJGLUJ a.s. jako 

provozovatel nového kolektivního systému, který vznik na základě dohody výrobců 

tabákových výrobků s filtry za účelem plnění povinností plynoucích z uvedeného zákona. 

Společnost obci předkládá návrh smlouvy o úhradě nákladů na úklid a nakládání s 

odpady tabákových výrobků. Smlouvy jsou v souladu s právními předpisy, ale je na 

rozhodnutí obce, zda přikročí k podpisu smluv a navážete s uvedenou společností 

spolupráci.. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko.  

MS(o) sdělil informace, se kterými se seznámil na www.nevajgluj.cz a uvedl, zda 

nepřeváží administrativní zátěž obce nad slibovanými benefity. Obec nemá povinnost se 

do tohoto systému zapojit Starosta uvedl, že není důvod smlouvy neschválit. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

navržená usnesení neschválilo. 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Smlouvu o úhradě nákladů na 

likvidaci a soustřeďování vybraného plastového odpadu, mezi Obcí Jezeřany-Maršovice a 

společností Procter & Gamble Czech Republic s.r.o., IČO: 27086721, se sídlem Ottova 

402, 269 01 Rakovník, jejímž předmětem je splnění povinnosti společnosti dle zákona č. 

243/2022 Sb., o omezení dopadu vybraných plastových výrobků na životní prostředí.  

Hlasování:  

3 pro – 0 proti – 3 (PK, BK, DT) se zdrželi    

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Smlouvu o úhradě nákladů na úklid a 

nakládání s odpady tabákových výrobků, mezi Obcí Jezeřany-Maršovice a společností 

NEVAJGLUJ a.s., IČO: 19180632, se sídlem Na strži 1702/65, Nusle, 140 00 Praha 4, 

jejímž předmětem je splnění povinnosti společnosti jako provozovatele kolektivního 

systému dle zákona č. 243/2022 Sb., o omezení dopadu vybraných plastových výrobků 

na životní prostředí.  

Hlasování:  

3 pro – 0 proti – 3 (PK, BK, DT) se zdrželi    

 

b) Vyhodnocení odpadového hospodářství obce a systému MESOH v roce 2023 s 

ohledem na stanovení místního poplatku v roce 2024 

Obec dne 9. 11. 2023 obdržela od společnost RECOVERA Využití zdrojů a.s. Informaci a 

odůvodnění ve věci úpravy cen za poskytované služby pro rok 2024. Úprava cen pro rok 

2024 se odvíjí od navýšení cen koncových zařízení (spaloven a skládek), ve spalovně od 

http://www.nevajgluj.cz/
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1. 1. 2024 o 16 % (200 Kč/tunu), pokles cen druhotných surovin a další faktory (energie, 

mzdy a další). Proto se od 1. 1. 2024 navyšují ceny u jednotlivých položek a to u 

směsného komunálního odpadu o 10 % u BIO o 8 %, u ostatních odpadů (plast, papír, 

sklo) o 12 %. 

Konkrétní ceny po navýšení budou od 1. 1. 2024 jsou o SKO (svoz 1 x 14 dní) 110 a 120 l 

nádoby 64,35 Kč (2023 - 58,50 Kč), 240 l ze 91,85 (83,50 Kč). U tříděného odpadu plast 

(svoz 1x za měsíc) pytel, nádoba 120 l 23,50 Kč (21 Kč), 240 l 29 Kč (26 Kč). Papír (svoz 

1x za měsíc) pytel a nádoba 120 l  16,80 Kč (15 Kč), 240 l 22,50 Kč (20 Kč). Co se týká 

kontejnerů 1100 l (svoz 1x za 14 dní), tak u plastu je to z 6 899 Kč za kontejner a rok (6 

160 Kč), papír 6 932 Kč (6 190 Kč), sklo nádoba 240 l (svoz 1x za 14 dní) 1785 Kč 

nádobu a rok (1594 Kč), biologicky rozložitelný odpad 1 100 l (svoz 1x za týden) 10 335 

Kč (9 570 Kč). 

Předpokládané náklady obce na odpadové hospodářství v letošním roce, dle současného 

vývoje a doposud uhrazených výdajů, budou cca 710 000 Kč (v roce 2022 to bylo 568 000 

Kč), což představuje nárůst nákladů o cca 20 %. Největší část celkových nákladů tvoří 

svoz směsného komunálního odpadu cca 285 000 Kč (41 %), bioodpadu cca 62 000 Kč 

(9 %), plastu celkem cca 112 000 Kč (15,5 %) z toho domácnosti 77 000 Kč a sběrná 

místa cca 35 000 Kč, papíru celkem 62 000 Kč (8,5 %) z toho domácnosti 27 000 Kč a 

sběrná místa cca 35 000 Kč, sklo cca 14 000 Kč (2 %), kontejnery u hřbitovů cca 18 000 

Kč (2,5 %), velkoobjemový odpad cca 66 000 Kč (9 %), nebezpečný odpad cca 16 000 Kč 

(2 %), sběrný dvůr cca 40 000 Kč (5,5 %), systém MESOH cca 24 000 Kč (3,5 %) a 

ostatní (pytle, kódy) cca 10 000 Kč (1,5 %). 

Příjmy z odpadového hospodářství tvoří místní poplatek za obecní systém odpadového 

hospodářství, který bude v letošním roce cca 355 000 Kč (v roce 2022 to bylo stejně 355 

000 Kč) a finanční příspěvek od společnosti EKO-KOM je 144 000 Kč (154 000 Kč).     

ZO předkládáno Vyhodnocení MESOH pro stanovení poplatků a slev pro rok 2024. Z 

tohoto vyhodnocení vyplývá, že v současnosti je do systému zapojeno 80 % (v roce 2022 

to bylo 84 %) domácností, kde je přihlášena alespoň jedna osoba, v případě domů, kde 

není přihlášena žádná osoba (chalupy) je zapojeno 38 % (43 %) z nich. Za započitatelné 

období od 1. 10. 2022 do 30. 9. 2023 bylo nasbíráno celkem 29 370 (30 014) EKO bodů. 

Zvyšujícími se náklady na sběr a svoz odpadů a celkových nákladů na odpadové 

hospodářství a stávající výší místního poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství a příspěvku od společnosti EKO-KOM, je navrhováno zvýšit místní poplatek 

na 750 Kč a ponechat hodnotu EKO bodu na 5 Kč.   

S ohledem na zvyšující se ceny, povinnost zajistit oddělené soustřeďování odpadů a 

zavedený současný systém, je vhodné zachovat stávající systém a ponechat množství 

nádob na sběrných místech stejně jako v roce 2023. Co se týká zvýšení místního 

poplatku za obecní systém odpadového hospodářství s ohledem na zvyšující se výdaje 

obce, při snaze zachovat rovnováhu mezi příjmy a výdaji, se rozdíl mezi nimi stále 

zvyšuje. V roce 2022 to bylo cca 60 000 Kč, v roce 2023 už to bude cca 200 000 Kč a v 

roce 2024 (při stávajícím stavu) už by to bylo cca 300 000 Kč.  Proto zvýšení místního 
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poplatku může více motivovat občany do zapojení se do systému třídění a zároveň 

snížení rozdílu mezi výdaji a příjmy cca o 70 000 Kč. 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

BK se dotázala, zda se projevilo na množství sváženého bioodpadu zavedení 

pravidelného svozu obecních kontejnerů? Starosta odpověděl, že tento svoz občané 

využívají, ale na svozu bioodpadu (hnědých kontejnerů) se to neprojevilo, jsou stále plně 

využívány.  

DT zmínil, že by dle něj bylo vhodnější, kdyby se poplatek platil z reálně vyvezeného 

odpadu. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo 

věc na vědomí. 

 

 

Ad. 08: Místní poplatky v roce 2024 

Od 1. 1. 2024 nabývá účinnosti novela zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve 

znění pozdějších předpisů. Předmětná novelizace se primárně dotýká správy místních 

poplatků, nicméně tyto změny mohou mít vliv na úpravu jednotlivých místních poplatků 

včetně obsahových náležitostí obecně závazných vyhlášek. S ohledem na tuto skutečnost 

Ministerstvo vnitra doporučuje vydat nové obecně závazné vyhlášky, které budou 

odpovídat nové právní úpravě účinné od 1. ledna 2024. Proto je vhodné zamyslet se nad 

současným stavem místních poplatků a jejich úpravou obecně závaznými vyhláškami. V 

současné době obec vybírá místní poplatky ze psů, za obecní systém odpadového 

hospodářství a za užívání veřejného prostranství. Tyto poplatky byly stanoveny nejen z 

důvodů fiskálních (zvýšení objemu příjmů obecního rozpočtu), ale i z důvodů regulačních 

(chovu psů na území obce, nežádoucího využívání veřejných prostranství ke skládkám a 

omezení a zpoplatnění stánkového prodeje). Zároveň při stanovování místních poplatků je 

třeba rovněž mít na paměti zajištění dostatečného personálního a finančního zajištění 

výkonu správy místních poplatků. 

Na základě výše uvedeného je vhodné zachovat místní poplatky v současnosti využívané 

bez zavedení dalších poplatků. U těch současných je třeba se zamyslet na výši těchto 

místních poplatků a je navrhováno od 1. 1. 2024 zvýšení sazeb. Konkrétně u místního 

poplatků za psa zvýšení sazby za jednoho psa ze 100 Kč na 200 Kč, za druhého a 

každého dalšího psa téhož držitele 300 Kč, za psa, jehož držitelem je osoba starší 65 let 

100 Kč (nyní 80 Kč), za druhého a každého dalšího psa téhož držitele, kterým je osoba 

starší 65 let 150 Kč (nyní 120 Kč). 

U místního poplatku za systém odpadového hospodářství zvýšení sazby z 650 Kč na 750 

Kč, ze zachováním současných osvobození a úlev s tím, že úleva osobám, které dosáhly 

v příslušném kalendářním roce věku 70 let a více bude ve výši 250 Kč (zůstává maximální 

výše tohoto poplatku pro seniory 500 Kč). Nadále bude využíván systém MESOH s 

maximální úlevou 70 % sazby poplatku. 
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U místního poplatku za užívání veřejného prostranství je potřeba ještě promyslet 

stanovení sazby poplatku u jednotlivých možností. 

ZO jsou předkládány k diskusi návrhy jednotlivých obecně závazných vyhlášek s tím, že 

definitivně by byly schváleny na příštím zasedání ZO (13. 12. 2023). Zároveň i právní 

všeobecné výklady MV ČR k místním poplatkům, včetně metodiky k místním poplatkům. 

Zvýšení sazby místních poplatků je odůvodněno skutečností, že místní poplatek ze psů, 

který má obec zaveden již více jak 30 let, nedošlo ani jednou k jeho zvýšení, poplatek 

svou výší ztratil schopnost regulaci počtu psů v obci a obci se zvyšují náklady na likvidaci 

psích exkrementů. U poplatku za obecní systém odpadového hospodářství zase 

zvyšování sazby zajišťuje udržitelnost systému, tak aby byl pokud možno neutrální a aby 

více motivoval k třídění a separaci odpadů v domácnostech. 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 

sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo věc na vědomí. 

 

 

Ad. 09: Návrh rozpočtu a priority obce pro rok 2024 

Návrh rozpočtu obce pro rok 2024 vychází a navazuje na rozpočtový výhled obce na 

období 2024 - 2025, z předpokladu schválení státního rozpočtu pro rok 2024 a v 

podrobnostech pak z realizovaných příjmů a výdajů letošního rozpočtu a předpokladu 

jejich naplnění.  

Střednědobý výhled rozpočtu je pomocným nástrojem obce sloužícím pro střednědobé 

finanční plánování rozvoje jeho hospodářství. Je sestaven na základě uzavřených 

smluvních vztahů a přijatých závazků na dobu 2 let následujících po roce, na který se 

sestavuje roční rozpočet, tedy pro období 2025 až 2026. 

V rozpočtu obce, který je předkládán ZO k diskusi o rozpočtu a prioritách pro příští rok 

jsou odhadovány příjmy ve výši cca 17 mil. Kč a výdaje ve výši cca 18 mil. Kč. Dále obec 

musí splácet splátky úvěru u ČS, a.s. (592 000 Kč) a půjčky od SFŽP (215 000 Kč). 

Co se týká priorit obce, jsou v tomto návrhu rozpočtu uvedeny následující akce: úprava 

komunikace k čerpací stanici v lokalitě Na loukách (2 500 000 Kč), prodloužení dešťové 

kanalizace v lokalitě Na loukách (1 800 000 Kč), vybudování horských vpustí (500 000 

Kč), projektová dokumentace Hasičské zbrojnice (300 000) Kč. 

Abychom mohli diskutovat o dalších prioritách pro rok 2024, bude potřeba, aby do 

rozpočtu byl zapojen i přebytek hospodaření roku 2023. Vyhodnocením plnění letošního 

rozpočtu předpokládáme, že letošní příjmy by mohly být ve výši cca 21 mil. Kč a výdaje 

cca 18 mil. Kč, takže přebytek hospodaření za rok 2023 by mohl být cca 3 mil. Kč. Spolu s 

nevyčerpaným přebytkem hospodaření roku 2022 ve výši cca 4,5 Kč, bychom na další 

akce (priority) mohli využít ještě cca 7,5 mil. Kč. 

Proto bychom mohli naplánovat a realizovat rekonstrukci obecních bytů (byt. č. 2 na č. p. 

144, školní byt v MŠ), opravu fasády domu č. p. 144, vypracování projektové 

dokumentace rekonstrukce vnitřních prostor VÚB (Místní knihovny), pavilonu jídelny a 

kuchyně, resp. pavilonu tělocvičny, ve školním areálu, zakoupení techniky na údržbu 
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veřejných prostranství a další akce, popř. jejich přípravu, pokud to bude v příštím roce 

reálné. Bylo by vhodné, část finančních prostředků vyčlenit jako rezervu pro další akce. O 

těchto by ZO mohlo rozhodnout dle potřeby až v průběhu příštího roku. 

Návrhy rozpočtu obce pro rok 2024 a Střednědobého výhledu rozpočtu obce na období 

2025 - 2026, budou ještě dopracovány dle doporučení MF (predikce vývoje daní), 

připomínek a návrhů a budou zveřejněny od 22. 11. 2023 do 13. 12. 2023 na úřední 

desce a připomínky mohou občané uplatnit písemně, ve lhůtě stanovené do 12. 12. 2023, 

nebo ústně na zasedání zastupitelstva obce, které se uskuteční dne 13. 12. 2023. 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko.  

PS(o) se vyjádřil k přípravě projektové dokumentace v souvislosti se studií Rozvoj 

školního areálu s tím, že školská rada více preferuje výstavbu pavilonu jídelny a kuchyně 

než tělocvičny. Dále uvedl, že všechny tyto akce, včetně hasičské zbrojnice, budou pro 

obec finančně náročné a že ZO bude muset rozhodnout, který projekt upřednostní.    

BK navrhla, aby s ohledem na současný přebytek finančních prostředků na účtu obec 

zvážila je uložit na termínované vklady. MS(o) navrhl, že pošle starostovi za KB, a.s. 

nabídku týkající se termínovaných vkladů. Starosta uvedl, že se jedná o možnost, kterou 

obec v minulosti využila, ale v současné době ne, mimo jiné i proto, že do června měla 

sjednanou možnost čerpání úvěru u ČS, a.s., a finanční situace obce v druhé polovině 

roku 2022 byla komplikovaná. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo 

věc na vědomí. 

 

 

Ad.10:  Rozpočtové opatření č. 8/2023 a č. 9/2023 

Rozpočtové opatření č. 8/2023 upravuje příjmy a výdaje rozpočtu roku 2023, jejichž 

potřeba vyvstala po minulém zasedání ZO. Rozpočtové opatření provedené starostou ke 

dni 31. 10. 2023, upravuje pouze výdaje a je rozpočtově neutrální, když tyto výdaje jsou 

pokryty pouze snížením výdajů na položkách, které nebudou naplněny, resp. některé 

akce nebudou již do konce roku realizovány. Jedná se zejména o zvýšené náklady práce 

v obecních lesích (50 000 Kč), náklady na monitoring, čištění a opravu dešťové 

kanalizace (100 000 Kč), přeúčtování akcí mezi položkami, např. u Studie RŠA z položky 

6121 (stavby) na položku 5169 (nákup ostatních služeb), u akce Prodloužení chodníku na 

hřbitově v Maršovicích z položky 5171 (opravy a udržování), na položku 6121 (stavby). 

Dále byla realizována schválená výsadba stromů v lokalitě Za kostelem a navýšena 

položka 5169 (nákup ostatních služeb) o 25 000 Kč a další drobné úpravy výdajů.   

Rozpočtové opatření č. 9/2023 upravuje příjmy a výdaje rozpočtu roku 2023, které je 

nutné provést na základě schválených usnesení na tomto zasedání ZO, s ohledem na 

aktuální potřeby obce. Rozpočtové opatření upravuje v příjmech zejména zvýšení resp. 

snížení daňových příjmů, ve výsledku o - 5 000 Kč, zvýšení pachtovného (26 000 Kč) a 

prodej dřeva (136 000 Kč). Ve výdajích se zejména jedná o opravu dešťové kanalizace v 

Maršovicích (120 000 Kč), úhradu projektu IaKVD ZŠaMŠ (32 000 Kč) a nevyčerpání 
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finančních prostředků na akci Prodloužení chodníku na hřbitově v Maršovicích (50 000 

Kč). Do rozpočtového opatření bude dále zahrnuto i poskytnutí kupní ceny na pořízení 

štěpkovače a opakovaně použitelného nádobí a myčky, jako příspěvku pro DSO 

Moavskokrumlosko v rámci projektu „Prevence vzniku odpadů na Moravskokrumlovsku“ 

(1 008 000 Kč), viz. usnesení č. 10 a 11/05/2023. 

Před hlasováním byla dána možnost ZO a přítomným občanům sdělit své stanovisko. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

rozpočtová opatření schválilo. 

 

Usnesení č. 21/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Rozpočtové opatření č. 8/2023, které 

provedl starosta ke dni 31. 10. 2023.  

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Usnesení č. 22/05/2023  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Rozpočtové opatření č. 9/2023.  

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

 

Ad.11:  Inventarizace majetku a závazků obce za rok 2023 

S blížícím se koncem roku je potřeba opět provést inventarizaci majetku a závazků obce 

za rok 2023, v souladu se zákonem o účetnictví, prováděcími vyhláškami o inventarizaci 

majetku a závazků a směrnicí obce pro provedení inventarizace majetku. Inventarizace 

bude provedena členy zastupitelstva obce ve složení jednotlivých inventarizačních komisí 

a v termínech stanovených na základě Příkazu k provedení inventarizace v roce 2023 a 

Plánu inventarizace na rok 2023.   

Před hlasováním byla dána možnost ZO a přítomným občanům sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO Příkaz a 

Plán vzalo na vědomí. 

 

Usnesení č. 23/05/2023 

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice bere na vědomí Příkaz k provedení 

inventarizace v roce 2023 a Plán inventarizace na rok 2023, s tím že v souladu s těmito 

dokumenty bude provedena inventarizace majetku a závazků obce za rok 2023.  

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    
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Ad. 12: Diskuse 

V diskusi zaznělo: 

DT se dotázal, kdy bude realizováno zatrubnění strouhy a rekonstrukce místní 

komunikace v lokalitě Na loukách. Starosta uvedl, že se obci pořád nepodařilo získat 

souhlasy všech vlastníků dotčených pozemků. Akce je naplánována na příští rok. Pokud 

by se nepodařilo souhlasy opatřit, realizovalo by se pouze prodloužení dešťové 

kanalizace a na komunikaci by se udělaly jen nejnutnější opravy, popř. jen ta část 

komunikace, kde to bude možné. 

LŠ(o) se dotázala na skutečnost, jak to vypadá se záměrem cyklostezky, resp. Cesty 

spojující Maršovice a Jezeřany, kolem Jezeřanské strouhy, když to měly některé volební 

strany v programu. BK odpověděla, že ZO o problému diskutovalo, ale nebylo přijato 

žádné řešení. Starosta uvedl, že i v tomto případě by cyklostezka vedla nejen po 

obecních, ale i soukromých pozemcích.    

BK uvedla, že 

- ukončuje nájem v obecním bytě a je možné vyhlásit výběrové řízení na nového 

nájemce. Starosta uvedl, že je potřeba byt nejprve rekonstruovat.  

- KV připravuje tradiční akce Živý betlém na 23. 12. 2023, v rámci akce Burza dětského 

oblečení bylo uskutečněna finanční a věcná sbírka pro sdružení Klokánek a připravuje 

akci „Adventní světla“, týkající se rozsvícení symbolů jednotlivých adventních dnů před 

domy zúčastněných občanů,  

- znovu žádala, aby bylo zváženo umístění solárních svítidel veřejného osvětlení u 

hřbitova v Jezeřanech, nyní je oblast neosvětlená a bez chodníku, proto považuje tuto 

oblast hlavně v zimních měsících za velmi nebezpečnou, 

- nevhodné parkování motorového vozidla na místní komunikace ke škole. K tomuto 

problému byla delší diskuse ZO, když bylo konstatováno, že vozidlo vytváří kolizní a 

nebezpečné situace v blízkosti křižovatky, jedná se o přestupek v dopravě, který by 

mohla řešit policie. Starosta přislíbil, že vlastníka vozidla na tuto skutečnost písemně 

upozorní. V té souvislosti se diskutovalo i o tom, že by obec měla oslovit vlastníky 

pozemků pod místními komunikacemi s nabídkou na jejich odkoupení. 

- upozornila na nebezpečnost hracích prvků na točně v Maršovicích. Starosta uvedl, že 

věc řeší s nájemcem této plochy.  

PK seznámil přítomné se záměrem obnovení skautingu v naší obci a problémem zajištění 

zázemí pro skauty, které v obci chybí. Každý skautský oddíl nebo družina potřebuje mít 

svou klubovnu a tu je potřeba pro obnovu skautingu u nás v obci najít. Musí to být místo, 

které budou moci považovat skauti za téměř vlastní, tedy že ho budou ideálně obývat 

sami anebo sdílet s někým, jehož nároky na využití nejsou tak frekventované jak u skautů. 

Bylo by vhodné, aby se obec pokusila najít a zajistit prostory na skautskou klubovnu. 

K tomuto proběhla diskuse ZO. Obec vlastní několik budov či prostor, které jsou 

využívány většinou jako skladové prostory, ale o jejich vhodnosti pro spolkový život se dá 

pochybovat V současné době se jako vhodné místo jeví hasičská klubovna, byt 
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v mateřské škole či prostory ve VÚB, ale je potřeba prověřit tyto možnosti a prodiskutovat 

s těmi co tyto prostory v současnosti využívají.  

Starosta uvedl, že v pátek 17. 11. 2023 se uskuteční Setkání seniorů, za ZO se ho 

účastní starosta a místostarosta, BK přislíbila účast 2 členek KV a dotázala se, zda by 

bylo možné na tomto setkání uskutečnit dobrovolné dotazníkové šetření za účelem 

zjištění potřeb seniorů v obci. Starosta s dotazníky souhlasil a dále doplnil, že v neděli 19. 

11. 2023 se uskuteční zájezd na muzikál Okno mé lásky, na který bylo prodáno celkem 47 

vstupenek.     

 

 

Ad. 13: Ukončení 

Starosta poděkoval všem přítomným za účast, a ukončil zasedání ve 21:08 hod.                                                                         

 

 

 

                                                                                                     Ing. Petr Slavík v. r. 

                                                                                                             starosta 

 

 

Zapsal: Ing. Pavel Kárník v. r. 

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

Petr Bednář v. r. 

Ing. David Tesař v. r. 


